TECHNICAL ABBREVIATIONS AND UNITS
In metric units there are two abbreviations CGS and MKS. CGS means: centimeter, gramme, second; and MKS means: metre, kilogramme, second.
A unit of force in the CGS system is called “dyne”.
· 1 dyne= 1 g x 1cm/sec 2
According to the metre, kilogramme, second system (MKS system) the unit of force is called “newton” in honour of Sir Isaac Newton. Dynes and newtons are absolute units of force.
· 1 newton = 105 dynes.
Work, energy and power are closely associated with each other. Energy is described in terms of work.
· Work= force x distance (work equals the force times the distance).
In the CGS system dyne times cm as a unit of work is called the erg.
· 1 dyne x 1 cm = 1 erg.
In the MKS system of units, a force of 1 newton acting through a distance of 1 m in the same direction performs an amount of work equivalent to 1 joule.
· 1 newton x 1 meter = 1 joule.
Power is defined as the rate of doing work.
· Power = work time.
In the metric system with work measured in ergs or joules, power is expressed either in ergs per second or in joules per second. One joule per second is called the watt, a unit of power.
· 1 joule/sec = 1 watt.
The kilowatt is another unit of power which is equal to 1000 watts.
In the English system, with work measured in foot-pounds, power is expressed in foot-pounds per second, and in h.


TRANSLATION
Технические аббревиатуры и единицы измерения
В метрических единицах измерения есть две аббревиатуры: СГС и МКС. СГС означает: сантиметр, грамм, секунда и МКС означает: метр, километр, секунда. Единица измерения силы в системе СГС имеет название «дина».
· 1 дина = 1 г х 1 см / сек 2. 
Согласно системе метра, километра и секунде (МКС системе) единица измерения силы имеет название «ньютон» в честь Сэра Исаака Ньютона. Дины и ньютоны это абсолютные единицы измерения силы.
· 1 ньютон = 150 дин. 
Работа, энергия и силы тесно ассоциируются друг с другом. Энергия описывается с точки зрения работы.
· Работа = сила * дистанция (работа равна силе, умноженной на расстояние). 
В системе СГСЮ дина умноженная на сантиметр является единицей измерения работы и называется «эрг».
· 1 дина * 1 см = 1 эрг. 
В системе измерения единиц МКС, сила 1 ньютона действуя на расстоянии 1 метра в том же направлении, выполняет объем работы, эквивалентный 1 джоулю.
· 1 ньютон * 1 метр = 1 джоуль. 
Сила определяется как скорость выполнения работы.
· Сила = работа : время. 
В метрической системе с работой измеряемой в эргах и джоулях, работа выражается в эрг в секунду или в джоулях в секунду. 1 джоуль в секунду имеет название «ватт», единица измерения силы.
· 1 дж/сек = 1 ватт. 
[bookmark: _GoBack]Киловатт еще одна единица измерения силы которая равняется 1000 ваттам. В английской системе с работой измеряемой в фут-фунтах, работа выражается в фут-фунтах в секунду и в «h».
